
Neighbourhood Watch Bulletin – January 27, 2014

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington 
St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and 
security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. 
Any questions or  information concerning safety or security issues in your 
neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

1. Discussion regarding Tasers
2. STEP in December
3. Help needed to solve bank robbery

1.  Discussion regarding Tasers
A report<http://www.ottawa.ca/calendar/ottawa/citycouncil/opsb/2014/01-27/item3.htm> 
outlining a proposed consultation plan on the future deployment of Conducted Energy 
Weapons (CEWs), commonly referred to as Tasers, will be discussed at the Ottawa Police
Services Board (OPSB) meeting tonight.

The report follows revised CEW guidelines from the Ontario Ministry of Community and
Correctional Services, allowing police services boards to authorize additional officer 
classes to carry the devices.

“The Consultation Plan has been designed to raise awareness about the revised 
guidelines, provide some information on CEWs and their use within the OPS, and ensure 
that both the public and OPS members have an opportunity to provide their feedback,” 
said Ottawa Police Supt. Uday Jaswal.  “The information that is gathered will help inform
a report to the OPSB in the spring of 2014 outlining recommendations for future 
deployment.”

A variety of consultative approaches will be used and are outlined in the report. They 
include:
•       An online questionnaire;
•       Interviews, targeted outreach and focus groups;
•       Ride-alongs with front-line officers;
•       Meetings and presentations; and,
•       Written submissions.

In addition, the report details new communication and de-escalation training recently 
added by OPS to the annual requalification training all officers must take.

Communication techniques and de-escalation have always been a component in yearly 
training. However, the additional focused training is intended to act as a refresher on 
dealing with people in crisis, including cases involving mental health issues, as well as 
introduce a model to assist officers in articulating why and how they dealt with an 
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individual in crisis. The de-escalation training, in development since last summer, builds 
on officers’ skills in calming a situation using their presence and communication.

Implementation of the consultation plan, including the release of an online questionnaire, 
is set to begin following approval of the plan by the OPSB.

2.  STEP in December
The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s Selective Traffic Enforcement 
Program (STEP) focused on impaired driving and speeding during the month of 
December, resulting in 1368 charges being laid against road users.

 Targeted enforcement 
theme 

Resulting charges 
Ottawa 

Resulting charges 
Gatineau 

Impaired Driving 90 52 
Speeding 708 518 
Total charges during 
December 

798 570 

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa 
Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health 
and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths 
and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, 
community engagement, and development of a sustainable safe transportation 
environment. 

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted 
Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of 
National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety 
for all residents of the national capital region. 

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa 
Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for 
residents.

3.  Help needed to solve bank robbery
The Ottawa Police Service Robbery Unit is seeking the public’s assistance in solving a 
recent bank robbery.

On January 15, 2014, at approximately 4:40 pm, two suspects entered a bank situated 
along the 1100 block of Wellington Ave. near Parkdale Ave.  One suspect kept watch at 
the doorway while the second approached a bank employee and passed a note making a 
demand for money.  That suspect gestured that he was armed though no weapon was 
seen.  The suspects fled the premises with an undisclosed quantity of cash.  There were 
no injuries.

The suspects are described as follows:



#1-Male, black, approximately 5’8”-5’10”(173 – 178 cm), 20-25 years of age, slim build,
clean shaven, black, curly hair, wearing a black coat with hood, blue jeans, and 
sunglasses.

#2-Male, Caucasian, approximately 5’8”-6’0”(173 – 183 cm), 20-25 years of age, slim 
build, medium length brown hair, wearing a grey hooded sweatshirt, toque, light coloured
pants, and a knapsack slung over his left shoulder.

Anyone with information with respect to this robbery, or any other robbery, is asked to 
contact the Robbery Unit at 613-236-1222 ext. 5116 or Crime Stoppers at 613-233-8477 
(TIPS) or toll free at 1-800-222-8477.

**************************
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1.  Projet de consultations sur le déploiement des pistolets Taser
Un rapport<http://www.ottawa.ca/calendar/ottawa/citycouncil/opsb/2014/01-
27/item3.htm> résumant un plan de consultation proposé sur le déploiement éventuel de 
pistolets électriques, communément qualifiés de pistolets Taser, sera abordé lors de 
l’assemblée de la Commission de services policiers d’Ottawa (CSPO) ce soir.

Le rapport applique les lignes directrices révisées sur les pistolets électriques du ministère
des Services communautaires et correctionnels de l’Ontario, qui permettent aux 
commissions de services policiers d’autoriser des classes supplémentaires d’agents à 
transporter sur eux les pistolets.

« Le Plan de consultations a été conçu afin de mieux faire connaître les lignes directrices 
révisées, d’offrir quelques renseignements complémentaires sur les pistolets électriques et
leur utilisation au sein du SPO, et de faire en sorte qu’à la fois le public et les membres 
du SPO aient la possibilité de présenter leur rétroaction », a déclaré le surintendant de la 
Police d’Ottawa Uday Jaswal. « Les renseignements qui seront recueillis aideront à 
éclairer un rapport à l’intention de la CSPO au printemps 2014 résumant les 
recommandations aux fins de l’éventuel déploiement. »

Diverses stratégies consultatives seront utilisées et sont résumées dans le rapport, y 
compris les suivantes :
•       un questionnaire en ligne;
•       des entrevues et des groupes d’extension et de réflexion ciblés;
•       des co-patrouilles avec des agents de première ligne;
•       des assemblées et des exposés; et
•       des présentations écrites.
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En outre, le rapport expose en détail la nouvelle formation en matière de communication 
et de désamorçage, récemment ajoutée par le SPO à la formation de requalification que 
tous ses agents doivent subir annuellement.

Les techniques de communication et de désamorçage ont toujours fait partie de la 
formation annuelle. Toutefois, la formation ciblée additionnelle entend servir de rappel 
quant à la manière de composer avec les personnes en situation de crise, dont les cas liés 
à des questions de santé mentale, ainsi que de mettre en œuvre un modèle pour aider les 
agents à exprimer le pourquoi et le comment de leur approche envers une personne vivant
une crise. La formation de désamorçage, en développement depuis l’été dernier, mise sur 
la capacité des agents d’apaiser une situation par leur présence et par la communication.

La mise en œuvre du plan de consultations, y compris la diffusion d’un questionnaire en 
ligne, doit débuter après l’approbation du plan par la CSPO.

2.  PASC au mois de décembre
Le Service de police de Gatineau et le Service de police d’Ottawa, par l'intermédiaire de 
son Programme d'application sélective en matière de circulation (PASC), ont mis l’accent
sur la conduite avec facultés affaiblies et la vitesse durant le mois de décembre, ce qui 
s’est traduit par 1 368 accusations contre des usagers de la route.

 Thème ciblé Accusations portées à 
Ottawa 

Accusations portées à 
Gatineau 

Conduite avec facultés 
affaiblies 

90 52 

Vitesse 708 518 
Nombre total d’accusations 
en décembre 

798 570 

Le Programme sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire 
liant le Service des incendies d’Ottawa, le Service paramédic d’Ottawa, le Service de 
police d’Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des travaux publics, et qui 
s’engage à la prévention ou l’élimination des décès et des blessures graves sur la route 
pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l’engagement 
communautaire et du développement d’un environnement de transport durable et sûr. 

Parmi les participants au Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, 
on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de 
l’Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense 
nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière 
pour tous les résidents de la région de la capitale nationale. 



Les résidents d’Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs fortes priorités. Le 
Programme d’amélioration de la sécurité des routes à Ottawa s’est engagé à faire appel 
aux ressources disponibles pour rendre les routes d’Ottawa plus sûres pour ses résidents.

3.  Besoin de l’aide pour tirer au clair un vol de banque
L’Unité des vols du Service de police d’Ottawa sollicite l’aide de la population en vue de 
tirer au clair un vol de banque survenu récemment.

Le 15 janvier 2014 vers 16 h 40, deux suspects se présentèrent dans une banque du bloc 
des 1 100 de l’avenue Wellington, près de l’avenue Parkdale. L’un des suspects fit le guet
à l’entrée pendant que son complice s’avança à un guichet et tendit un billet indiquant 
qu’il exigeait de l’argent. Ce suspect indiqua par geste qu’il était armé, même si aucune 
arme ne fut aperçue. Les malfaiteurs s’enfuirent des lieux en emportant un montant en 
espèces, qui n’a pas été divulgué. Personne ne fut blessé.

Voici le signalement des suspects :

No1 - Homme de race noire mesurant de 1,73 à 1,78 m (5 pi 8-10 po), âgé de 20 à 25 ans,
carrure mince, rasé de près, cheveux noirs frisés, vêtu d’un manteau noir à capuchon, 
d’un jean bleu et de lunettes fumées.

No2 - Homme de race blanche mesurant de 1,73 à 1,83 m (de 5 pi 8 à 6 pi), âgé de 20 à 
25 ans, carrure mince, cheveux bruns de longueur moyenne, vêtu d’un chandail gris à 
capuchon, d’une tuque, d’un pantalon de couleur claire, un sac à dos par dessus l’épaule 
gauche.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à ce vol, ou à tout vol, est priée de 
communiquer avec l’Unité des vols en composant le 613-236-1222, poste 5116, ou avec 
Échec au crime au 613-233-8477 (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477.

Key Ottawa Police Service numbers:

* Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. 911
* Other emergency ……………………………………………………….. 613-230-6211
* Non-emergencies and general inquiries ………………………………... 613-236-1222
* To have the police attend your location ………………………………… 613-236-1222 

ext. 7500
* To make a police report ………………………………………………… 613-236-1222 

ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics.  The more calls that you 
make, the more neighbourhood services we receive.  There are three steps to making the 
call:
a) Deciding which number to phone.
If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1.  If your car was broken 
into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other 



emergencies” number (613-230-6211).  To report an incident after it occurred without 
police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300.  You can reach by-law 
services at 3-1-1. 
b) Getting a report number. 
When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately.  
We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we
forget.  Asking for a report number right away solves these problems.
c) Share your report number and incident.
Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block 
Captain (if you have one), or directly to us.
 
Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses 
Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in 
important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify 
Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and 
addresses of crack houses.  

Graffiti
If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.  


